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Veliko interesovanje za preventivne preglede – zdravlje proveravali i mladi i stari 

Više od 31.000 građana javilo se u zdravstvene ustanove za besplatne preventivne preglede. Ministarstvo 

saopštava da su otkrivena i najteža obolenja bez ikakvih simptoma. 

Više sedimo, manje se krećemo. Posledice se vide, čak i kod najmlađih. Da bi sprečili problem, neki su decu doveli 

na preventivni pregled. 

"Provodi za laptopom, pošto je to deo i nastavne aktivnosti, za telefonom ne toliko, bar ono što smo mi uočili. 

Doduše bavi se sportom, tako da ne očekujemo neke probleme, ali za svaki slučaj smo došli", rekao je otac deteta 

koje je došlo na preventivni pregled. 

"Ovakav stil života od malog deteta čim prohoda ili progleda može se reći već je u kontaktu sa mobilnim 

telefonom, televizorima, mesto na kojem se bavi, može biti neodgovarajuće sve to. Sve to ukoliko se primenjuje 

satima može postepeno dovesti do deformiteta kičme, a kasnije i do drugih ozbiljnijih problema", rekao je prof. dr 

Vladislav Vukomanović, zamenik direktora Instituta za majku i dete. 

Organizovani su i pregledi pluća. Hroničnu opstruktivnu bolest pluća u Srbiji ima oko pola miliona stanovnika, a rak 

pluća je jedan od najčešćih karcinoma u našoj zemlji. 

"Pravimo jedan skrining, trijažu pacijenata sa respiratornim tegobama. Posebno kod pušačke populacije i starijih 

pacijenata", rekao je dr Vladan Trajković, pulmolog Opšte bolnice u Jagodini. 

"Pušim 20 cigareta dnevno, 40 godina već pušim i došao sam da vidim svoje zdravlje kako je", naveo je jedan 

pacijent. 



 
 

"Uglavnom su tegobe bol u grudima, nedostatak daha, zamaranje, kašalj koji duže traje. Uglavnom su pacijenti 

pušači ili oni koji su u porodici imali karcinom pluća, tuberkulozu ili neku nespecifičnu plućnu bolest", navela je dr 

Dobrila Matović, pulmolog u Prokuplju. 

Neki su na preglede i poranili. Navode da su došli da pregledaju štitnu žlezdu, prostatu, da provere tumor markere, 

ali i da iskoriste priliku, pošto ne idu često kod lekara. 

"Krenuli smo i koji minut ranije, s obzirom na to da smo videli da vlada velika zainteresovanost. I mogu vam reći da 

smo u prvih sat vremena imali oko 100 preventivnih pregleda. Koliko je važan preventivni pregled i da mislite na 

svoje zdravlje, jer kada otkrijemo bolest na početku, onda možemo više i da učinimo", rekao je dr Mihailo 

Stjepanović, direktor Klinike za pulmologiju UKC Srbije. 

Prošle nedelje pregledano je 23.000 građana, a 1.800 je upućeno na dalju dijagnostiku i lečenje. 

 

 

I danas besplatni preventivni pregledi, prvi put fizijatrijski pregledi dece 

Ministarstvo zdravlja, usled velikog interesovanja građana, danas nastavlja akciju besplatnih preventivnih pregleda 

koju sprovodi u cilju rane dijagnostike i promocije prevencije. 

U periodu od 8 do 17 časova, u svim zdravstvenim ustanovama biće organizovani fizijatrijski pregledi dece 

predškolskog i školskog uzrasta, kojima će biti pregledani kičma, stopala i celokupni lokomotorni sistem, saopštilo 

je Ministarstvo zdravlja. 

Takođe, u istom periodu, u nekoj od 200 zdravstvenih ustanova, svi građani, i oni bez zdravstvenog osiguranja, biće 

u prilici da bez zakazivanja i uputa, brzo i efikasno provere krvnu sliku i izmere krvni pritisak, provere hormone 

štitaste žlezde, obave pulmološki pregled (svakom građaninu starijem od 50 godina i sa pušačkim stažom dužim od 

30 godina biće obavezno urađen i rentgen pluća) i urade tumor markere prostate. 



 
 

I ovoga puta, svi pacijenti kod kojih se uoče nepravilnosti prilikom pregleda ili u rezultatima, biće odmah upućivani 

na dalju dijagnostiku i preglede već u toku naredne nedelje. 

Prošle nedelje je 23.000 građana obavilo preventivne preglede, a kod njih 1.800 uočene su zdravstvene 

nepravilnosti i poslati su na dalju dijagnostiku i lečenje, podseća Ministarstvo zdravlja. 

Ministarstvo zdravlja izražava zahvalnost svim građanima koji su protekle nedelje obavili preglede i poziva sve da 

isto učine i ove. 

Naročito apeluju na roditelje dece predškolskog i školskog uzrasta, koja usled nedovoljno fizičke aktivnosti i 

uvećanja vremena koje provode ispred ekrana mobilnih telefona, sve češće imaju probleme lokomotronog sistema, 

odnosno kičmenog stuba. 

Listu zdravstvenih ustanova koje učestvuju u akciji možete videti na sajtu Ministarstva zdravlja. 

 

 

"SVAKO DRUGO PREGLEDANO DETE IMA ZDRAVSTVENI PROBLEM" Lončar o rezultatima preventivnih pregleda: 

"Imamo razloga da budemo VEOMA ZABRINUTI" 

Veliko interesovanje pokazalo se za preventivne preglede, koji su se tokom vikenda odžali u zdravstvenim centrima 

širom Srbije. Ministar zdravlja dr Zlatibor Lončar izjavio je danas da je rezultat pregleda takav da imamo razloga da 

budemo veoma zabrinuti. 

- Još nemamo sve rezultate, ali ono što danas možemo da kažemo je da 2.400 pacijenata od preko 31.000 

pregledanih će morati da nastavi dalju dijagnostiku i lečenje - izjavio je ministar Zlatibor Lončar. 

Ono što je dobro, jeste da su zdravstveni problemi uhvaćeni u fazi kada može da im se pomogne i kada će biti 

izlečeni, čime je i postignut cilj preventivnih pregleda, izjavio je Lončar. 

- Samo u Kliničkom centru je juče 6 tumora pluća dijagnostikovano, ali su u takvoj fazi da se nisu raširili i mogu da 

budu rešeni. Jedan u Zemunskoj bolnici, da ne nabrajam i u drugim bolnicama - kaže dr Lončar. 



 
 

Ističe da postoje i problemi sa kardiovaskularnim sistemom i bubrezima, kao i da se pokazalo da postoji poboljšanje 

u kontaktima i poverenju građana između zdravstvenih radnika i pacijenata. 

Dosta zdravstvenih problema kod mlađe populacije 

Takođe, juče je otkriveno dosta zdravstvenih problema kod najmlađe populacije. 

- Pohvalio bih Vlasotince i Prokuplje gde je ogroman broj odziv roditelja sa decom. Nije to samo kod nas u Srbiji, to 

je svuda u Evropi i u svetu, ali hajde da uradimo nešto za našu decu. Statistika ni tu nije dobra. Svako drugo dete 

koje je juče pregledano je dobilo instrukcije šta treba da radi u budućnosti, da spreči, da dođe do većih posledica, 

samo zbog toga što nema dovoljno fizičke aktivnosti, što se previše vremena provodi u nekom neprirodnom 

položaju, nešto što odgovara za organizam i što neće biti dobro za rast tog deteta i razvoj tog deteta. Mi ćemo 

nastaviti sa ovim preventivnim pregledima i sa svim drugim - kaže ministar Lončar. 

Idemo na sve skrininge 

Najavljeno je uvođenje skrininga za rak pluća, ali će se oživljavati program i drugih skrininga poput raka debelog 

creva, grlića materice, dojke... 

- Nemamo vremena da delimo na faze, moraćemo da delujemo frontalno, da idemo na sve skrininge koji su 

poznati, koji postoje, da bismo uhvatili na vreme sve ono što je neophodno potrebno - kaže ministar Lončar. 

Sutra posao dobijaju najbolji od najboljih 

Sutra novih 100 najboljih lekara dobijaju posao, kao i 140 medicinskih sestara, rekao je ministar Lončar. Kako je 

istakao gostujući na "RTS" on je sa svima njima obavio razgovor, navodeći da je naša budućnost upravo u mladima. 

Liste čekanja 

Ministar Zlatibor Lončar istakao je da se u ovom momentu sagledava šta je najbolje za rasterećenje lista čekanja. 

- Neću kozmetičke promene, neću da prepakujem samo listu. Hoće ono što će osetiti građani, još uvek 

sagledavamo šta je najbolje da uradimo i s time ćemo izaći. Da je to jednostavno da sad bi to neko već rešio i 

uradio, ali obećavam da ćemo uraditi i dati sve od sebe da to rešimo - rekao je ministar Lončar za "RTS". 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"ŽELIMO DA VRATIMO POVERENJE GRAĐANA" Prvi intervju Zlatibora Lončara o nagomilanim problemima u 

zdravstvu i svojim prvim potezima od povratka na mesto ministra 

"Želimo da vratimo poverenje građana u zdravstvo. Možemo da napravimo sve bolnice i da nabavimo svu opremu, 

ali važno je da imamo ljude koji će da rade. To je osnov, mi bez naših lekara i sestara ne možemo ništa. Sad 

moramo da se skoncentrišemo na ove izazove, ostalo ćemo rešavati u hodu", izjavio je Zlatibor Lončar govoreći o 

svojim narednim potezima kao novi ministar zdravlja. 

U zdravstvenim ustanovama širom Srbije danas se opet održavaju besplatni preventivni pregledi građana, čak i 

onih koji nemaju zdravstvenu knjižicu, a prvi put su pregledi organizovani i za decu. 

- Još jednom apelujem, otvorili smo vrata svih naših zdravstvenih ustanova, dođite. Ne treba vam knjižica niti bilo 

kakav dokument, prekontrolišite svoje zdravlje. Hajde na vreme problem da otkrijemo i da sprečimo dalji razvoj 

problema. U ovom momentu, ovo služi iz više razloga. Prvo želimo da povratimo poverenje građana u zdravstvo i 

da promenimo svest kod naših građana i da im objasnimo da je prevencija ključ zdravlja. Mislimo da se deca ne 

bave dovoljno fizičkom aktivnošću i želimo to da promenimo - rekao je ministar Lončar. 

Otkad je u Srbiji obavezan skrining na spinalnu mišićnu atrofiju (SMA), od 14. septembra prošle godine, testirano je 

31.155 beba, a kod petoro je otkriveno ovo oboljenje. Danas se u Srbiji leči ukupno 105 pacijenata sa ovim 

oboljenjem, a jedna smo od retkih zemalja koja ima dostupne sve tri terapije. Zahvaljujući zalaganju Udruženja 

SMA Srbija, sva deca kod kojih se ustanovi ova ozbiljna bolest dobijaju terapiju o trošku zdravstvenog osiguranja. 

Ministar Lončar istakao je i da je uspostavljena i saradnja sa čuvenim španskim doktorom Norbertom Venturom iz 

Barselone, koji će operisati decu obelele od SMA u Srbiji, kako bi naša deca dobila svu najbolju moguću negu u 

svojoj zemlji. 

- Mi smo dugo sa prof. Venturom sarađivali, ponovo smo uspostavili kontakt i on će nastaviti da dolazi u Srbiju. Već 

su zakazane operacije do kraja godine. Veliki uspeh države, moram da kažem samo da ne ispadne da odvajamo 



 
 

decu, lek za SMA je preko dva miliona evra. Hoću da poručim da ćemo rešavati i druge probleme, kao što su senzori 

za dijabetes - rekao je ministar Lončar. 

"Lekari i medicinske sestre su osnov zdravstva" 

U okviru „Programa zapošljavanja najuspešnijih diplomaca medicinskih fakulteta i srednjih medicinskih škola“ koji 

je Ministarstvo zdravlja pokrenulo 2018. godine u našim zdravstvenim ustanovama ukupno je zaposleno više od 

1.500 mladih lekara i preko 2.000 medicinskih sestara i tehničara. 

Ministar ističe da je jako važno raditi na programu zapošljavanja, jer je to temelj zdravstva. 

- Možemo da napravimo sve bolnice i da nabavimo svu opremu, ali važno je da imamo ljude koji će da rade. To je 

osnov, mi bez naših lekara i sestara ne možemo ništa. Želim da mladi znaju, država je tu za njih i razumemo koliko 

su uložili da budu specijalisti. Mi nećemo biti ti koji će reći "ne možete". Na sve načine ćemo se potruditi da 

ispunimo njihove snove i želje. Plata nije tu odlučujući faktor, radili smo istraživanje, već sistem - kaže ministar. 

O listama čekanja 

Ministar se osvrnuo i na liste čekanja koje su goreći problem u zdravstvu. 

- Infrastruktura je bitna da bi se smanjile liste čekanja. Od kliničkih centara, bolnica, novih posteljina, uslova u 

kojima lekari rade, to su neki osnovni uslovi. Napravićemo neki novi sistem i siguran sam da ćemo naći rešenje. 

Moramo da osluškujemo građane šta sve treba menjati. 

Osvrnuo se i na kovid krizu koja se dogodila tokom njegovog prošlog mandata. 

- Ja se nadam da građani mogu samo da uporede kako je bilo u Srbiji i nekim mnogo razvijenijim zemljama. Da 

budem krajnje iskren, imali smo svu opremu i vakcine u momentu kada ničega toga nije bilo na tržištu. Ne daj Bože 

da se takva stvari ponove, ali bili bismo spremni. Ono na što sad mi moramo da se skoncentrišemo to je na ove 

izazove, liste čekanja, na nagomilane probleme, a sve ostalo je nešto što moramo u hodu da rešavamo. Kratko 

vreme je prošlo od korone, ali kada se bude radila neka analiza za 10-15 godina, bićete ponosni na svoju državu - 

izjavio je ministar gostujući na TV Prva. 



 
 

 

SZO: Kovid pandemija smanjila životni vek za 1,8 godina 

Svetska zdravstvena organizacija (SZO) saopštila je da je pandemija kovid smanjila globalno očekivani životni vek za 

1,8 godina, na ukupno 71,4 godine. 

"Kovid 19 pandemija preokrenula je trend stabilnog rasta očekivanog trajanja života od rođenja i očekivanog 

trajanja zdravog života od rođenja", piše u izveštaju koji je juče objavila SZO. 

Da li građani Srbije koji su primili AstraZeneca vakcinu imaju razloga za strah? VIDEO 

Prosečna osoba može da očekuje da živi zdravo 61,9 godina, što je pad od 1,5 godina, na nivo iz 2012. godine. 

 


